
RqNIANIA
JUDETUL BIHOR
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SANIOB
Nr.2345 126.10.2A17

PROC ES VERBAL

Incheiat a2i26.10.2017 in sedinta ordinara a Consiliului local al comunei Saniob, stabilita
prin dispozitia primarului nr.179119.10.2017 , sedinta care a avut loc la sediul administrativ al
acestei institutii publice, ora 11.00.

Laprezenta sedinta au participat urmatorii consilieri: Zatyko Jacint -viceprimar, Zatyko
Stefon-Adalbert, Kiss Stefan-Alexandru, Kiss Istvan-fufaUtas, Buzas loan-Nicolaie, Erdei
Danut-Eugen, Torok lanos, Torok Emeric, (Ingur Andrei-Ioun.

Nu a absentat nici un consilier.
Au participat de drept: D-ul Molnar Jozsef - primar Ei d-na Mela Maria-Elena -

secretar.

S-a constatat ca sedinta este statutarii, participflnd 9 consilieri locali din totalul de 9
consilieri in functie,

ORDINEA DE Zlz

D-l Kiss Istvan-Matyas - presedinte de sedinta, la invitatia dJui primar, a preluat
conducerea qedinlei qi a supus spre dezbaterea Consiliului local al comunei Saniob, Ordinea de
zi a sedintei, la care i-a dat citire:

1. Aprobarea ordinii de zL
2. Aprobarea procesului verbal al qedinfei ordinare din data de20.09.2017 .
3. Proiect de hotarare privind aprobarea preturilor de valorificare pe specii si
sortimente a loturilor rezultate din exploatarea parttzii, precum si a cheltuielilor
necesare exploatirii, incirclrii si transportlrii materialului lemons.
4. Proiect de hotarare privind rectificarea bugetului comunei Saniob pe anul2017
5. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de incheiere a exercifiului bugetar
al comunei Saniob pe trimestrul III, anul2017.
6. Diverse.

Dl. Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedin(6 supune la vot proiectul de hotardre privind
ordinea de zi, adoptandu-se Hotararea nr.70, cu 9 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul doi din ordinea de zi, d-na secretar a pus la dispozitia consilierilor locali
procesul verbal al sedintei ordinare din 20.09.2017 pe care, presedintele de sedinta l-a supus spre
aprobarea Consiliului local .

Drept rrmare procesul verbal a fost aprobat cu 9 voturi pentru, 0 impotrivd qi 0 ablineri,
adoptandu-se Hotarar ea nr.1 l.

La punctul trei din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind aprobarea preturilor
de valorificare pe specii si sortimente a loturilor rezultate din exploatarea partizii, precum si
a cheltuielilor necesare exploatlrii, incirc5rii si transportirii materialului lemons, dl primar
prezintd raportul de specialitate qi materialul intocmit de Ocolul Silvic S[cueni, dupl care invit[
comisia economicd sr intre la discufii in urma studierii documentafiei.

Dl Kiss Stefan, consilier, de specialitate inginer silvic, propune, inbaza cererii $colii,
alocarea din partida 50041 a unui volum de 240 mc lemne de foc, care sE poat[ acoperi necesarul



pentrudlcoli, gr6dinite, sala de sport.r q' 
Dlprimar, arut;-cdpentru consumul prim5riei, este necesar un volum de aproximativ 30

mc lemn de foc.
Dt Kiss Stefan, propune atunci, s[ r6mdn6 stabilit ca pentru qcoli sf, se aprobe 240 mc

lemne de foc, iar pentru pri.ari" 29 mc. Ce rimdne dupS trecerea iernii, va fi lemn uscat pentru

iarna urm6toare.
Din partida 50040, se scot buqtenii care sunt pentru licitalie, r[mdn 252 mc la un pref de

250 lei/mc, care se imparte la cele 4 satl, astfel: Sdniob - 140 mc, ciuhoi - 49 mc, cenaloq - 26

mc, Sfhrnaq - 26 mc,iar diferenla de 9 mc vor fi asigurafi pentru cabinetele medicale din Ciuhoi qi

cenaloq, udi.a dr. Erdei va primi 3 mc, iar dr.Kabariti va primi 3 mc pt.cabinetul din Cenaloq qi 3

mc pt.cabinetul din Ciuhoi. bentrul de permanenld qi cabinelul din Sdniob nu au solicitat lemne .

Aceste lemne vor fi imparfite de Comisia formatd din consiliei,pebazdde cereri, cantri syial9..

Dl vicepriiar Zatyko Jacint propune sd se fac6 propuneri qi pentru Comisia

care va distribui llmnele de ioc qi sa facd parte din comisie tofi consilierii, reprezentan[i

ai satelor apar{initoare.
Dl Torok Ianoq precizeazdci nu mai doreqte sd facd parte din comisie.

Dl vicepri-ur, propune astfel, ca din comisie sE facd parte, din partea satului

S6niob, consilierii Kiss Siefan Alexandru qi zatyko Stefan Adalbert, din partea satului

Ciuhoi, dl Torok Emeric , din partea satului Cenaloq, dl Erdei Ddnu! Ei dl Ungur Andrei'

iar din partea satului Sf6rnaq, il Burm Ioan-Nicolaie. Din partea prim[riei vor face parte

dl casier Lakatoq Balint qi referentul social Braun Ioan.

Dl Kiss Stefan, intreabd cine va asigura transportul lemnelor pentru primirie ?-

6i piirr"r , precizeazd" cd transportui va fi asigurat impreun6 cu persoanele de la

social, iu tractorul de la primarie qi cu cel de la Asociatie. Cu doul remorci, credem cE

vom reuqi sd asigurdm transportul lemnelor pentru primdrie qi qcoli.

Nu se mai inscrie nimeni la disculii.

dl. preqedinte Kiss Istvan-Matyas supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul trei al ordinii de

,i, uOopt*6"-se Hotararernr.T2rcu 9 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul patru din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind rectificarea bugetului

comunei Saniob pe anul 20L7rd-l primar, in lipsa d-nei contabil, prezintd raportul de specialitate.

Dl Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedint6, invitEla disculii.

Dl Kiss Stefan, intrebl la ce ajung banii aloca(i pentru proiectul After School? C6t la

sutl din proiect reprezint6 suma respectivd?- 
Dt prim ar, aral1c6 suma de 897 mii lei este prima tranq[ alocat6, cu care se va incepe

Iucrarea. procentual ,rcprezintd,carn40Yo din totalul sumei alocate pentru finanfare.

Nu se mai inscrie nimeni la disculii.
Dl. Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedinJ6, propune supunerea la vot a proiectului de

hot6r6re, punctul patru din oidinea de zi, adoptandu-se Hotararea nr.73 cu 9 voturi pentru, 0

voturi impotriva si 0 abtineri.

La punctul cinci al ordinii de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea contului de

incheiere a exerci{iului bugetar al comunei Saniob pe trimestrul III, anul 2017, dl primar

prezintd raportul de specialitate .

Dl Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedin!6, invita la discutii.

Dl Erdei'D6nu1, intieabidacAexistl acesti bani care reprezintS excedentul?

Dl primar, precizeazd c[, practic, sunt bani cu destinatie, adicd salarii invlflmdnt, tichete

de gr6dinilA, handicap, investilii 
-la 

qcoal6, pentru canalizare, investi{ia pentru centrul medical,

pietluirea qi reparalia drumurilor, toate sunt sume cuprinse in acest cont de incheiere a exerciliului

tugetar. Atestia fiind spuse, vreau s5 mai amintesc,legat de centrul medical, cd a fost recepfionat

acJperiqul qi urmeaz[ ru d. l*i s5 se continue lucrdrile 1a fafadl. ''

2



V
I

_ a Dl Zatyko Stefan-Adalbert, aratii cd, ar hebui sE se {in6 cont de cheltuielile existente,
deoarece suntem in trimestrul IV Ei timpul este scurt.

Nu se mai inscrie nimeni la discufii.
Dl. Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedintS, supune la vot proiectul de hot6r6re, punctul

cinci al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.74, cu 9 voturi pintru, 0 voturi impotri'va si 0
abtineri.

La diverse

Dl preqedinte de gedinldnoteazd, ordinea inscrierii consilierilor la discufii qi dA cuvantul
primului inscris.

Dl primar, doreqte pErerea consilierilor, legat de teii qi castanul din fala centrului
medical qi casa de nunfi, deoarece afecteazdconstrucfiile, sunt batrani; sunt inclinali, crengi uscate,
etc. Dl Kiss, ca specialist, ne poate ajuta sd ne spun6 ce sE tdiem sau c6t sd tiiem din ei. .dn putea,
pe urm6, chiar sE plantdm niqte arbuqti ornamentali. Deci vi rog sI decidefi gi s6 avefi in vla"re,
p6n[ la qedinfa urm[toare, ce s6 facem

In continuare, dl primar aduce in discutie situalia la nivel de Gal Bihor. in noiembrie
yor fi lansate niqte proiecte pe mai multe axe. Fiecare comuni are alocatd suma de 50.00b euro. Aq
fi vrut sd accesim !!nt* iluminatul public, in colonia de figani. Nu se poate realizaacest lucru,
deoarece conform UE, ai obligafia sd fii proprietarul acelui obiectiv qi sa-i asiguri mentenanla timp
de 5 ani, iat la noi, cdnd ai montat un stdlp qi ai ftcut o racordare, dejd elecltrica preia investilia.
Mai eia posibilitatea pentru dotarea primariitor. Aici consider 

"a 
pii*aria noastrl este dotata

suficient, mai erau necesare niqte calculatoare, imprimante, dar nu urop.r.urn suma. La fel, puteam
si dot6m c6minele culturale, dar gi pentru acestea avem depuse proiecte, care au o mare qansd de
c6qtig. Cel mai prioritar, am consideratcd avem nevoie ae o imbun6t6{ire aparcului mecanic,
pentru care am scos niqte oferte de la PanAgrotech. Este necesar un tractor cu echipament, mai
avem nevoie de un vidanjor, o remorc6 Ei o sIr[rif6.Lanfide zdpadd qi cositoare'pt.marginea
drumurilor d6ji avem.

Dl Erdei D6nuf, doreqte s6 dea un sfat, s6 nu se cumpere Belarus.
Dl primar, precizeazd' cI incd nu a stabilit, urmeazd, sI mai caute oferte qi si se consulte

cu consilierii ca sE se incadreze in sum6.
in continuare dl primar aduce la cunogtinfa consilierilor faptul c6 la qedin{a urm6toare

vom avea un material pregdtit de Reosal, care tocmai l-am primit pe e-mail, in care se cere
aprobarea contribuliei la fondul de dezvoltare al societiifii, cu suma de 6800 euro, in vederea
achizi{ionirii unor maqini de salubrizare ngi. La ultima qedin}5 ne-au prezentat situafi4 este o
problemd cu maqinile care sunt vechi, in plus a fost necesar sd inchirieze maqini de h Rbi, iar cu
ultimile aderdri ale comunelor nou venite in ADI, nu mai fac fa[d.tJrmeazd,sd modifice contractele
cu comunele mai vechi in ADI, deoarece vor miri preful la salubrizare. Cu noi nu e cazul, pentru
cd avem un contrac mai nou, iar preful este conform. N-am vrut sE suplimentez ordinea de zi cu
acest material, deoarece, sincer, nu am vrut sd fim noi primii care d6m curs acestui fapt.

Dl Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedint5, invit6 in continuare la discuJii.
Dl Torok Emeric, ridicl din nou problema drumurilor pietruite, mai ales dinspre

SfAmaq, la care.ar mai trebui infundate gropile.
Dl primar, precizeazd, ci vor fi rezolvate, chiar in noiembrie, poate qi dup ceva ploi, cd

ar fi mai bine. Am discutat qi cu dl viceprimar $i am ajuns la concluzia 
"a 

* fi bine sn aducem gi
un autogreder pt nivelat. Dar, putem spune cd p6nI in momentul actual, toate drumurile din
coniund sunt pietruite qi sunt destul de bune, cu mici excepfii.

Dl Erdei D5nuf, aratd cd, are dou6 probleme, una cu c6minul. Ce se q$ie desre el, va fi
renovat? Cum stdm cu proiectul?



q Dl primar, aratd cd, din ceea ce spun cei de 1a consultanld, este cu peste 900/o

probabilitate de cdqtig, deoarece sunt bani qi in momentul de faf6. Este ca qi cdqtigat, inc6 nu este

semnat. Asta mi-a spus consultanfa, mai multe nu pot sE vI spun. DacE dorili, putefi sI vorbili qi

personal cu ei.
DlErdei Ddnut, aratdcd,, urm6toarea problemi este cu Matei Carol, pentru cE nu qtiu cu

ce drept piquneaz6 caprele pe unde wea, nu numai cE pdquneazi pe plqune, mai nou intri qi pe
terenurile proaspit recoltate. Nu este o tax6 de gloabd pentru el. De anul trecut avem problem cu
el. Noi am inchiriat piqunea, pldtim chiria, avem niqte obligafii. El de ce nu a venit sd cear6
p6qune? Nu are acte, nu are nimic. De ce nu a venit Ei el la licitalie? DacI ii spui ceva, ai noroc
dac6 nu-[i di in cap.

Dl Kiss Stefan aratd cd,la momentul aprobirii scoaterii la licitafie a piqunilor, a cerut
sE rdmdn6 o rezervdde teren qi pentru al1ii, dar nu s-a finut cont.

d-na secretar, atati ci toate procedurile au avut un termen. Practic cererile se depunea
intr-un termen, care a fost anunfat qi afiqat. in funcfie de aceste cereri, au fost stabilite trupurile de
piqune. Licitalia a avut un alt termen, cel t6rziu luna mai. S-au prezentat persoanele care au depus
cereri, mai pufin la CenaloE, dl Beltechi, care nici la data licitaliei nu a putut face dovada de{inerii
de animale. Deci, posibilitate a fost pentru toatd lumea, iar consiliul local are obligafia sd
gestioneze fiecare suprafafE de teren.

Dl viceprimar, recomandl dlui Erdei sI depund pldngere la polilie, deoarece p6qunea

este in administrarea sa.

Dl Erdei, aratl cd a depus gi la polifie qi la primdrie, fErE nici un rezultat. Persoana
aceasta, sustine cd el are dreptul si pdguneze pe zona digurilor. Nu qtiu dac[ are vreun document in
acest sens.

Dl Zatyko Istvan, aratil cd sigur nu are, deoarece Apele Rom6ne nu semneazi astfel de
contracte.

Dl Kiss Stefan, aratd cd, din privinta lui, omul acesta este marginalizat. Are datorii la
bugetul local qi de aceea nu a venit cu cerere. DacI un om a fost inchis, practic nu mai poate si facd
nimic?

Dl primar aratl cd se qtia de situafie, qi chiar a^avut o discutie cu unul dintre chiria.qi, ca
s[ permit6 trecerea cu caprele a lui Matei inspre dig. Intradevlr numitul Matei a creat multe
probleme, personal sau cu animalele, animale care nici m6car nu sunt ale lui, sunt aduse din altd
parte. Nu cd facem discriminare, dar acesttl persoand nu a ftcut decdt si creeze probleme, sI facd
datorii mari de sute de milioane. DacE avem pretenfia sE avem respect fala de el, consider cd qi el,
la rdndul lui sd aibe respect faf6 de administrafie, nu si ne injure, cum d6jd am p5{it personal cu el.

Dl Zatyko Stefan, arutd cd acestii problemd nu este de competenta Consiliului local,
consiliul fiind legislativul, primdria este executivul, iar dacl are vreo propunere, poate sI inifieze
proiect de hot[rdre pentru infiinfarea unei taxe de gloabi. Executivul, adic6 primdria, are datoria s[
infiinfeze comisia pentru evaluarea pagubei, cu care pdgubitul, la urm6, se poate prezenta in
instanjI.

Alte probleme, nu s-au mai discutat.

D-l Dl. Kiss Istvan-Matyas - presedintele de sedinta:
- Declar sedinta incheiata. Va multumescl

Drept p'entru care s-a incheiat prezentul proces verbal.

PRESEDINTE DE SEDINTA
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